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               Protokół nr 15/2023 

z posiedzenia doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło się  

w dniu 14 czerwca 2023 r. w godz. 12.00 do 12.45 prowadzonej w trybie zdalnym, na 

platformie zoom.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji: Jakub Kwaśny, Zbigniew Kajpus, Angelika 

Świtalska, Piotr Wójcik i Tomasz Żmuda (zał. nr1). 

W posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji Społecznej  

Pani Maria Bilik-Zawada.  

 

Porządek posiedzenia (zał. nr2):  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Opiniowanie materiału sesyjnego - Nadawanie i odbieranie tytułu Honorowej 

Obywatelki Miasta Tarnowa oraz tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa 

(mat. 16). 

 

Przewodniczący Jakub Kwaśny przywitał wszystkich zebranych i otworzył posiedzenie 

Komisji. Radni potwierdzili swoją obecność w aplikacji eSesja. 

 

Ad. 1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Jakub Kwaśny zaproponował poszerzenie porządku obrad o punkty 

dodatkowe (mat. I i mat.17). Nie wniesiono uwag, każdy był za wprowadzeniem 

dodatkowych punktów. Porządek w wersji poniżej został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Opiniowanie materiału sesyjnego – Nadanie Panu Adamowi Bartoszowi tytułu 

Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa (mat. I). 

3. Opiniowanie materiału sesyjnego – Nadawanie i odbieranie tytułu Honorowej 

Obywatelki Miasta Tarnowa oraz tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa 

(mat. 16). 

4. Opiniowanie materiału sesyjnego – Zmiana Statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej  

w Tarnowie (mat. 17). 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 2. Opiniowanie materiału sesyjnego – Nadanie Panu Adamowi Bartoszowi tytułu 

Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa (mat. I). 

 

1 Lista obecności radnych 
2 Porządek obrad 
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Przewodniczący Jakub Kwaśny przypomniał, że projekt uchwały jest wspólną inicjatywą 

Prezydenta Miasta Tarnowa i Przewodniczącego Rady Miejskiej. Powiedział, że temat 

pojawił się dużo wcześniej i był konsultowany z poszczególnymi klubami. Inicjatywa  

o nadanie tytułu  Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa Panu Adamowi Bartoszowi 

podjęta została w uznaniu wybitnych zasług i rozwoju badań nad wielokulturową historią 

Tarnowa. Jego zaangażowanie w społeczności jest widoczne, a sprawowanie funkcji 

Dyrektora Muzeum Okręgowego i Prezesa Komitetu Opieki nad Zabytkami Żydowskimi ma 

znaczący wpływ na kulturalny rozwój Tarnowa.  

Materiał nr I uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej.  

Za pozytywną opinią głosowało 3 radnych,  przeciw było - 2, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

Ad. 3. Opiniowanie materiału sesyjnego – Nadawanie i odbieranie tytułu Honorowej 

Obywatelki Miasta Tarnowa oraz tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa  

(mat. 16). 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały jest Jego inicjatywą. W projekcie tym 

wystąpił z propozycją dodania możliwości nadawania tytułu również pośmiertnie, co może 

mieć zastosowanie również w przypadku tytułów nadanych przed 1990 rokiem. Dodatkowo 

zaproponował, ze względu na fakt przyznana – po raz pierwszy w historii miasta – tytułu 

kobiecie, uzupełnienie nomenklatury o wersję żeńską nazwy tytułu.  

Potem Przewodniczący Jakub Kwaśny zgłosił autopoprawkę  w § 1 ust. 2 wynikającą z opinii 

prawnej (opinia prawna dotycząca projektu uchwały w sprawie nadawania i odbierania tytułu 

Honorowej Obywatelki Miasta Tarnowa oraz tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa 

– zał. nr3). 

Autopoprawka w § 1 ust. 2  

treść § 1 ust. 2 o brzmieniu:  

Tytuł Honorowej Obywatelki Miasta Tarnowa albo tytuł Honorowego Obywatela Miasta 

może być nadawany obywatelom polskim i cudzoziemcom za zasługi  dla Rzeczypospolitej 

Polskiej lub Miasta Tarnowa, wybitne osiągnięcia w dziedzinie kultury, sztuki oraz nauki, 

całokształt dokonań oraz postawę życiową stanowiącą wzór do naśladowania dla tarnowian. 

 

zmienić na:  

W uznaniu wybitnych, trwałych i powszechnie akceptowanych zasług dla Rzeczypospolitej 

Polskiej lub miasta Tarnowa Rada Miejska w Tarnowie może nadać tytuł Honorowej 

Obywatelki Miasta Tarnowa albo Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa.  

Radny Zbigniew Kajpus zauważył, że ta poprawka będzie znosić zastrzeżenia, które są ujęte 

w opinii prawnej. Poprosił członków Komisji o wprowadzenie poprawek w taki sposób, aby  

 

3 Znak: BRP.0006.21.2023, BRP.074.6.2023 - Opinia prawna dotycząca projektu uchwały w sprawie nadawania i odbierania 

tytułu Honorowej Obywatelki Miasta Tarnowa oraz tytułu Honorowego Obywatela Miasta Tarnowa 
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w przyszłości nie wnoszono żadnych uwag i były one zgodne z obowiązującym stanem 

prawnym.  

Radny Piotr Wójcik dopytał, czy zaproponowana treść autopoprawki w § 1 ust. 2  to zapis 

obowiązującej uchwały, poszerzony o wersję żeńską nazwy tytułu. Przewodniczący udzielił 

potwierdzającej odpowiedzi.   

Materiał nr 16 (z autopoprawką) uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej.  

Za pozytywną opinią głosowało 3 radnych,  przeciw było - 2, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

Ad. 4. Opiniowanie materiału sesyjnego – Zmiana Statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Tarnowie (mat. 17). 

 

Przewodniczący Jakub Kwaśny poinformował, że przedłożony projekt uchwały jest 

inicjatywą Komisji Oświaty.   

Do Komisji Statutowej wpłynęła opinia prawna (negatywna) dotycząca projektu uchwały  

w sprawie zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie – zał.4  

Przewodniczący Jakub Kwaśny przekazał, że zapoznał się z treścią opinii i zauważył 

stanowczą rozbieżność pomiędzy stanowiskiem Komisji Oświaty, a opinią radcy prawnego 

UMT. Przyznał, że procedura naboru kandydatów do Młodzieżowej Rady Miejskiej powinna 

być określona podobnie, jak w przypadku przeprowadzenia wyborów. Wyznaczona procedura 

naboru powinna wyeliminować zarzut, że młodzież sama sobie będzie procedurę ustalać. 

Ponadto przypomniał, że wybory ogłasza Przewodniczący Rady Miejskiej i przeprowadzane 

są zgodnie z kalendarzem, w okręgach czyli szkołach.  

Przewodniczący Jakub Kwaśny powiedział, że zaproponowana przez Komisję Oświaty 

procedura dotyczy uzupełniania składu do końca kadencji. Jego zdaniem procedura umożliwi 

bardziej elastyczne reagowanie na wypadek, gdyby liczba radnych spadła poniżej 17 (wtedy 

należałoby rozwiązać Młodzieżową Radę Miejską). 

Przewodniczący Jakub Kwaśny powiedział, że w takiej sytuacji młodym ludziom należy 

pomóc. Niedopuszczalnym byłoby, aby ich aktywność, zainteresowanie i istotne spojrzenie 

na sprawy miasta pozostawić obojętnym. Należy wyczerpać wszystkie demokratyczne  

i wyborcze możliwości zapisane w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej. Powinno się  

zostawić „furtkę” na możliwość uzupełnienia składu o osoby, które chciałyby aktywnie 

działać. Komisja Oświaty zaproponowała wprowadzenie procedury uzupełnienia składu Rady 

zapewniającą w przypadku takiego zainteresowania o reprezentację uczniów i radnych  

z okręgów, które nie mają do tej pory swojego przedstawiciela w Radzie.   

Radny Piotr Wójcik powiedział, że ten projekt uchwały w obecnym kształcie mu się nie 

podoba i jest mu przeciwny [Zaprzecza on podstawom demokracji i jednak wyboru wraz  

z mandatem, który wynika też z wyboru i głosowania powszechnego. Uważam, że nie 

 

4 Znak: BRP.0006.20.2023, BRP.074.7.2023 - Opinia prawna dotycząca projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie. 
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powinniśmy w tym kierunku zmierzać, żeby część osób sama wybierała osoby, które po prostu 

im pasują, a nie będzie to z wyboru powszechnego].   

Radny rozmowie z Przewodniczącym stwierdził, że należy w pierwszej kolejności skupić się 

na tym, żeby tej młodzieży chętnej do pełnienia funkcji w Radzie było więcej. Urząd powinien 

włożyć więcej wysiłku, aby ludzi młodych zachęcić do pracy. Tu powinniśmy stawiać nacisk,  

a nie szukać furtek do uzupełniania na siłę, wbrew demokratycznym zasadom. Należy 

odwrócić zamiary, wzmocnić przekaz i jednak iść w kierunku takim, żeby zachęcać ludzi 

młodych.  

Przewodniczący Jakub Kwaśny wyraził nadzieję, że po tej kadencji zainteresowanie  

w szkołach procedurą „normalną” wyborczą wyraźnie się zwiększy, a proponowana przez 

Komisję Oświaty procedura uzupełnienia składu kandydatów, która jest ekstraordynaryjna 

będzie tylko przejściowa.  

Radny Piotr Wójcik sugerował, aby Komisja Oświaty jeszcze raz pochyliła się nad tym 

projektem i rozważyła wybory ponowione do skutku.  

Komisja Statutowa nie wydała pozytywnej opinii do materiału nr 17.  

Za pozytywną opinią głosowało 2 radnych,  przeciw było - 2, wstrzymał się od głosu - 1.  

 

Ad. 5. Zamknięcie posiedzenia. 

Innych tematów nie omawiano.  

Przewodniczący Jakub Kwaśny, uznając porządek za zrealizowany zamknął posiedzenie.  

                                                                                

 

  

 

Przewodniczący Komisji Statutowej 

 

       Jakub Kwaśny  

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
M. Rybarczyk 


